
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 252 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 25. januar 2007 
 

Spørgsmål 252: 
"Vil ministeren liste, hvilke forslag fra Medicintilskudsudvalgets betænkning 

nr. 1444 fra 2004, der i dag ikke er gennemført og som samtidig er omfattet 

af det, som der beskrives som ”væsentlige ændringer af markedsvilkårene 

på lægemiddelområdet” i prisloftaftalen mellem Lægemiddelindustriforenin-

gen, Lif og Indenrigs- og Sundhedsministeriet." 

 

Svar: 
Jeg kan oplyse, at der ikke er forslag fra Medicintilskudsudvalgets betænk-

ning nr. 1444 ”Medicintilskud og rigtig anvendelse af lægemidler”, der ikke 

er gennemført, og som samtidig er omfattet af prisloftaftalen af 15. decem-

ber 2006. 

 

Som det fremgår af min besvarelse af spørgsmål nr. 251, anses obligato-

risk generisk ordination som en væsentlig ændring af markedsvilkårene på 

lægemiddelområdet. I den forbindelse skal det bemærkes, at Udvalget om 

Medicintilskud i betænkning nr. 1444 har anbefalet, at generisk ordination 

indføres som en frivillig ordning for lægerne i en periode blandt andet med 

henblik på en evaluering af, om ordningerne er egnet til at gøre obligato-

risk.  
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